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Støtteforeningen Hjælp de ældre i Rumænien 

Referat 

Generalforsamling Lørdag den 29. marts 2014 kl. 13.00 

 

Formand Laila Christensen bød velkommen til de knap 50 fremmødte medlemmer, og præsenterede Nanna 

og Ann Marie, som er 2 af de 3 behandlere der skal med til Bagaciu i april. 

Til sidst foreslog hun at vælge Karsten Christensen som dirigent. 

 Valg af dirigent 

Karsten Christensen blev enstemmigt valgt som dirigent 

Karsten konstaterede at generalforsamlingen var indkaldt rettidigt efter vedtægterne og gav 

dernæst ordet til Laila 

 Formandens beretning for 2013 

Hele beretningen kan ses på www.bagaciu.dk. 

Beretningen blev godkendt med bifald. 

 Forelæggelse af regnskab 

Karsten Christensen gennemgik regnskabet. 

Der har været kontingentindtægter for 45.480 kr. donationer for 26.008 kr. øvrige indtægter for 

22.219 kr. Indtægter i alt 93.707 kr. Der har været driftsudgifter udgifter for 11.537 kr. og der er 

givet donationer for 58.568 kr. – herefter et overskud på 23.602 kr. 

Egenkapitalen udgør 31.268 kr. som er likvid beholdning  

Der var ingen spørgsmål – og regnskabet blev godkendt. 

 Kontingent 

Bestyrelsen indstillede kontingentet hævet til 225 kr. pr medlem pr. år fra 2015. 

Generalforsamlingen foreslog i stedet 250 kr. pr. år 

Det blev vedtaget.  

 Behandling af indkomne forslag 

Der var ingen forslag. 
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 Valg af medlemmer til bestyrelsen 

Erik Nørgaard og Inger Bach Christensen har valgt at træde ud af bestyrelsen. 

Hanne Lauritsen har ønsket at blive suppleant. 

Af den gamle bestyrelse er der således Laila Christensen, Erik Therkildsen og Jørgen Klausen tilbage. 

Der blev stillet forslag til nye bestyrelsesmedlemmer: 

Hanne Knudsen, Outrup 

Jette Poulsen, Greve 

Michael Johnson, Aabenraa 

Holger Nielsen, Randers 

Alle 4 blev valgt 

 Valg af suppleant 

Ellen Therkildsen ønskede ikke at fortsætte som suppleant. 

Hanne Lauritsen blev i stedet valgt jf. bemærkning under valg til bestyrelsen. 

 Valg af revisor 

Karsten Christensen blev foreslået og genvalgt til revisor. 

 Plejehjemmet 

Der arbejdes på at få plejehjemmet til at blive brugt som lægehus. 

Man er blevet opmærksom på, at der er en meget dårlig lægebetjening i Bagaciu – man deler en 

læge med en anden by, denne læge har dels meget travlt og er dels ikke særlig grundig og er ikke 

særlig vellidt. 

Under et møde med borgmesteren rejste Laila problemet – han sagde at de gerne ville have en ny 

læge bare for Bagaciu. Problemet er at de ikke har et ordentlig lægehus, og på grund af den 

økonomiske situation i Rumænien kan kommunen tidligst skaffe penge til det om 2 år. 

Laila gik derfor til Torben Schreiber og spurgte om han var med på at tilbyde kommunen at de kan 

bruge plejehjemmet som lægehus mod at de skal betale for vedligeholdelse og el og varme. 

Det sagde Torben ja til – og Laila forslog det til borgmesteren, som er ivrig efter at få lov til det. 

Dog skal han første have det godkendt i byråd og hos regionen. 

De er positive, men har nogle krav om at de skal bruge et vist antal rum. Foreningen tilbyder at de 

kan bruge vævestuen samt 3 værelser. Det afventer man i øjeblikket svar på fra kommune/region. 

Det er foreningen plan at man med tiden kan bruge opholdsstuen til genoptræning og gymnastik. 

I kælderen er der et rum med en tandlægestol, som fint vil kunne anvendes til tandklinik, hvis man 

kan finde en tandlæge fra en af omegnsbyerne der er interesseret i en gang imellem at holde åbent 

her. 

Det tomme plejehjem er således ved at blive omdannet til sundhedshus. Det er foreningens indtryk 

at ideen med et plejehjem ikke var efter Rumænernes ønske; så hellere bruge det til noget der 

kommer byen til gode i stedet for at det står og forfalder. 

Der blev stillet spørgsmål om ikke der kom turister til Bagaciu længere? 

Svar: Ikke ret mange længere. Det faste personale er fyret, og hyres så i de uger hvor man kan 
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sende et hold derned. 

Jørgen Klausen rejste problemet med at få nye medlemmer – når der ikke kommer ret mange 

turister får man ikke ret mange den vej. Vi skal således alle prøve at skaffe nye medlemmer – ellers 

uddør foreningen langsomt. 

Der blev også stillet spørgsmål om genbrugsbutikken stadig fungerede: 

Svar: ja ind imellem – bla. Når vi skal derned i april. Vi er så heldige at der er en Hollandsk forening 

der jævnligt kommer med hjælpemidler mv. – men også med nyt tøj. I Holland har man en ordning 

med at hvis man har noget nyt tøj man ikke kan sælge, så kan man få momsen tilbage mod at 

forære det til en velgørende forening. Det må vi gerne sælge. 

 Eventuelt 

Laila nævnte at der er problemer når hun sender nyhedsmail ud. 

Dels kommer nogen retur, da mailadressen ikke eksisterer og dels kommer der nogen retur hvor 

postkassen er overfyldt. Man tilbød at skrive de på liste der ikke får nyhedsmail, samt at hjælpe 

med at vise hvordan man tømmer overfyldte postkasser. 

Dernæst nævnte Laila at foreningen nærmer sig sit 10 års jubilæum. 

Hun spurgte om der var stemning for en fest – eller om man hellere ville på en medlemstur til 

Bagaciu. De fleste ville helst en tur til Rumænien, så det arbejdes der videre med. 

 

Kl. 15.10 Sluttede Generalforsamlingen og Laila takkede for fremmødet 

Efter generalforsamlingen blev der trukket gevinster i det amerikanske lotteri samt holdt auktion over 

diverse ting foreningen var blevet foræret. 

Referent 

Holger Nielsen 

 

 

 


